
بهلطفیزدانوبچهها؛

بحران بحرین برطرف شد
چقدر می چسبید بهمون این برد اگر شما کمتر حرف می زدی آقای احمدی!

صفحه 6

سهشنبه18خرداد1400-قیمت:2000تومان

رسانه مستقل
روزنامه

www.donyayehavadar.ir 763

»سیدابراهیمرئیسی«بیانکرد:
به عنوان خادم ملت وارد عرصه شدم  و  با حرف  و 

متلک و تهمت و افترا مطلقاً جا نمی زنم
صفحه 5

»رییسپلیسراهنماییورانندگیالبرز«خبرداد:

طرح ویژه ترخیص خودروهای توقیفی
 در استان البرز اجرا می شود

صفحه 2

اندراحوالاتمصائبآموزشمجازی؛

میـم مثل معلـم...
صفحه 3

اسکن کنید



2
روزنامه

سه شنبه 18 خرداد 1400-  شماره  763

خبر

با  اعلام کرد:  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت 
فوت ۱۲۰ نفر دیگر از هموطنان مبتلا به کووید۱۹ در شبانه 
روز گذشته، تعداد جان باختگان این بیماری در ایران به 

۸۱ هزار و ۱۸۳ نفر رسید.
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  عمومی  روابط  مرکز 
پزشکی در اطلاعیه ای اعلام کرد: در شبانه روز گذشته و 
بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، چهار هزار و ۹۰۷ 

بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که 
۹۴۰ نفر از آنها بستری شدند و مجموع بیماران کووید۱۹ در 

کشور به دو میلیون و ۹۷۱ هزار و ۲۷۰ نفر رسید.
دو  تاکنون  افزود:  اطلاعیه  این  در  بهداشت  وزارت 
میلیون ۵۶۵ هزار و ۹۷۲ نفر از بیماران، بهبود یافته یا 
از بیمارستانها ترخیص شده اند، سه هزار و ۶۸۷ نفر از 
بیماران مبتلا به کووید۱۹ نیز در بخش های مراقبت های 

ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند و ۲۰ میلیون و 
۸۱۲ هزار و ۸۱۹ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام 
شده است. بر اساس این گزارش، اکنون ۱۶ شهر کشور در 
وضعیت قرمز، ۲۰۱ شهر در وضعیت نارنجی، ۲۳۱ شهر در 
وضعیت زرد قرار دارند و هیچ شهری در وضعیت آبی قرار 
ندارد. وزارت بهداشت همچنین اعلام کرد: تاکنون چهار 
میلیون و ۲۳۰ هزار و ۴۸۴ نفر دوز اول واکسن کرونا و 

۶۵۸ هزار و ۲۸۵ نفر نیز دوز دوم را تزریق کرده و واکسینه 
شده اند.  مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 
چهار میلیون و ۸۸۸ هزار و ۷۶۹ دوز رسید. بر اساس آمار 
رسمی کشورها ویروس کرونا تاکنون حدود ۱۷۴ میلیون 
نفر را در دنیا به طور قطعی مبتلا کرده و بیش از سه 
میلیون و ۷۴۴ هزار نفر نیز بر اثر بیماری کووید۱۹ جان 

خود را از دست داده اند.

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی البرز از اجرای طرح ویژه 
ترخیص خودروهای توقیفی در این استان خب رداد.

سرهنگ غلامعلی شرق اظهار داشت: این طرح از سه شنبه 
۱۸ خرداد ماه جاری به مدت ۲ ماه به صورت ویژه همزمان با 

سراسر کشور اجرایی می شود.
انباشت خودروهای  به منظور کاهش  وی اضافه کرد که 
توقیفی در توقفگاه ها، صیانت از اموال مردم و تسهیل در 
ترخیص، خودروهایی که قبل از ۲۹ اسفند سال ۹۹ توقیف 
و در پارکینگ نگهداری می شوند، به مالکان آن ها بازگشت 

داده خواهد شد.

وی گفت: مالکان این خودروها می توانند از ۱۸ خرداد  با 
مراجعه به دفاتر پلیس بعلاوه ۱۰ و ارائه مدارک لازم نسبت به 

ترخیص وسیله نقلیه خود اقدام کنند .
سرهنگ شرق بیان داشت: خودروهایی که شامل این طرح 
می شوند  هزینه نگهداری در پارکینگ ها آن ها برابر تعرفه 
سال ۹۴ محاسبه می شود و امکان پرداخت خلافی به صورت 
نقسیط وجود دارد و جرایمی که به دلیل دیرکرد ۲ برابری شده 

مورد بخشودگی قرار می گیرد.
وی خاطرنشان کرد که در اجرای این طرح شرایطی فراهم 
شده تا متقاضیان فاقد گواهینامه رانندگی با معرفی فرد 

انها  برای  خودرو  ترخیص  امکان  مجاز  گواهینامه  دارای 
فراهم شود. رییس پلیس راهنمایی و رانندگی استان البرز 
گفت: خودروهایی که هیچگونه سابقه ای در سامانه شماره 
گذاری پلیس راهور و یاسامانه پارکینگ ندارند از این خدمات 

مستثنی بوده و باید به پلیس آگاهی مراجعه کنند.
شرق در پایان تصریح کرد: همچنین خودروهایی که توسط 
رده های مختلف دیگر ناجا و یا در اجرای دستورات مقام 
قضایی توقیف شده اند پس از سیر مراحل قانونی مربوطه 
و بلامانع بودن ترخیص در سامانه ازسوی پلیس تخصصی 

مربوطه فرایند ترخیص را دنبال کند.

به  توجه  با  ایران  گفت:  پرنده نگری  مدرس  و  پژوهشگر 
موقعیت جغرافیایی و اقلیمی، در هر چهار فصل میزبان 
گونه های مختلف پرندگان است از این نعمت ویژه و موهبت 
خدادادی برای رونق »پرنده نگری«، جذب گردشگر و توسعه 

صنعت گرشگری باید به صورت مطلوب استفاده کنیم.
پرنده نگری از شاخه های طبعیت گردی و بوم گردی است و 
با پرنده شناسی متفاوت است. یک پرنده نگر بدون هیچ گونه 
تصرف و دخالت در زندگی طبیعی پرندگان تنها به تماشای 
بر مبنای  پرنده شناس  اما یک  آنها در طبیعت می پردازد، 
تحقیق علمی از نزدیک به بررسی ژنتیک، عادات و رفتار گونه  

های مختلف پرندگان می پردازد.
بدون تماس و لمس  پرندگان،  پرنده نگری لذت مشاهده 
پرنده ها در زیست گاه های طبیعی آنها است؛ در این شیوه، 
مخاطبان به رصد پرندگان پرداخته و از تماشای آنها لذت 
می برند. امروزه پرنده نگری پرطرفدارترین شاخه گردشگری 
مبتنی بر طبیعت در جهان است که علاوه بر جذب گردشگر و 
جلب توجه اقشار مختلف جامعه در حفاظت از زیستگاه های 

طبیعی پرندگان نقش مهمی ایفا می کند. 
طبیعت گردی اصول و قواعدی بر مدار احترام به منابع طبیعی، 
حیات وحش و محیط زیست دارد و آداب پرنده نگری علاوه بر 
همه اینها تاکید دارد گردشگری که وارد طبیعت می شود نباید 
به لانه پرندگان نزدیک شود، نباید به تخم پرنده دست بزند، 
نباید در تغذیه آنها دخالت کند، نباید از ایجاد صدا برای جذب 

پرنده استفاده کند و یا آرامش آنها را به هم بزند.
در حال حاضر پرنده نگری حتی به عنوان یک صنعت در بیشتر 
کشورهای جهان رونق پیدا کرده و افراد برای گذران اوقات 
فراغت به تماشای پرندگان می پردازند و اگر حرفه ای تر باشند 
از آنها عکاسی هم می کنند، بر همین اساس در بسیاری از 
کلان شهرها اماکن مدیریت شده برای تفرج و تماشای پرندگان 
و بهره گیری از ظرفیت بالقوه آنها در تحقیقات، آموزش و 

گذران اوقات فراغت، احداث می کنند.
شهر تهران به عنوان یک کلان شهر از تنوع زیستی بسیار غنی 
برخوردار است؛ باغ ها، بوستان های جنگلی، مناطق کوهستانی 
شمال تهران، تپه های سوهانک، تلو و پارک پردیسان در داخل 
شهر و رود دره ها، اصلی ترین زیستگاه های گونه های مختلف 
گیاهی و جانوری پایتخت بویژه پرندگان هستند. منطقه 

حفاظت شده جاجرود، پارک های ملی سرخه حصار و خجیر و 
تالاب های مصنوعی شهری مانند دریاچه شهدای خلیج فارس 
)چیتگر( نیز از عرصه های جاذب پرندگان محسوب می شوند 
که از سال گذشته سایت های پرنده نگری توسط شهرداری 

تهران در این منطقه از غرب تهران ایجاد شده است.
به نظر می رسد آشنایی شهروندان با انواع گونه های پرندگان 
زیستگاه،  قبیل  از  آنها  زیست  نحوه  و  مهاجر  و  بومی 
آشیان گزینی، تغذیه، زادآوری و بیان اهمیت و ارزش زیست 
آنها در اکوسیستم های شهری  محیطی پرندگان و نقش 
و مهمتر از همه آرامش روحی و روانی ناشی از مشاهده 
پرندگان در شهری شلوغ و آلوده علاوه بر آن که می تواند مفرح 
و آرامش بخش باشد، می تواند منجر به رونق پرنده نگری و 

گردشگری در طبیعت شود.

پرنده ها همیشه هستند، ما کم دقت شدیم

پرنده نگر  پرویز بختیاری پژوهشگر و فعال محیط زیست، 
و مولف کتاب پرنده های شهر تهران گفت: پیدا کردن و 
تماشای خزندگان یا حشراتی مانند پروانه دشوار است و به 
راحتی امکان آن وجود ندارد؛ مثلا پروانه ها بیشتر در بهار 
دیده می شوند، اما پرنده ها همیشه هستند، افراد هر زمان که 
اراده کنند می توانند پرنده ها را ببینند، موقعیت جغرافیایی 
و اقلیمی ایران به گونه ای است که هر زمان در تابستان و 

زمستان اراده شود می توان پرنده نگری کرد.
بختیاری افزود: پرنده نگر در ایران خیلی خوش شانس است که 
در تمام فصول سال می تواند پرنده نگری کند چون گونه های 

متنوع آنها همیشه در سرزمین ما حضور دارند.
مدرس پرنده نگری خاطرنشان کرد: پرنده ها همه جا هستند، 
حتی داخل شهرهای شلوغ؛ دیدن آنها فقط کمی دقت و 
آشنایی می خواهد، کار خیلی سختی نیست کافی است 
به نزدیکترین پارک محل سکونت خود مراجعه کنید حتما 
گونه ای از پرنده را خواهید دید. در زمانی خاص تنوع بیشتر 
و پرندگان خاص تر وجود دارند، اما در فصول و زمان معمولی 

هم بالاخره پرنده های معمولی دیده می شوند.

فقط ردپای گردشگر باید در طبیعت بماند

بختیاری با بیان اینکه پرنده نگری یک از شاخه های گردشگری 

در طبیعت یا بوم گردی است، گفت: اگر چه واژه پرنده در 
عبارت پرنده نگری سبب شده برخی سازمان حفاظت از محیط 
زیست را متولی آن می دانند، اما در حقیقت این رشته یکی از 
شاخه های گردشگری است و تابع اصول و ضوابط گردشگری 
در طبیعت است و رعایت همه قوانین اکوتوریسم و بوم گردی 

برای آن الزامی است.
اصول طبیعت گردی تاکید دارد که وقتی گردشگر وارد محیط 
طبیعت می شود و بازمی گردد فقط ردپای او باید باقی بماند. 
همه قواعد الزامی در طبیعت گردی برای حفاظت از محیط 

زیست در پرنده نگری باید رعایت شود.
وی با بیان اینکه پرنده نگری هم در چارچوب گردشگری 
یک  عنوان  به  پرنده نگر  کرد:  تاکید  دارد،  قرار  مسئولانه 
طبیعت گرد حق ندارد به گیاهان آسیب بزند، و برای حیوانات 
و پرندگان اضطراب، وحشت و احساس خطر ایجاد کند، حق 
ندارد به آشیانه پرندگان دست بزند، غذای اضافه به آنها بدهد 

یا جوجه های آنها را بردارد.

انتظار و جست وجو، جذابیت پرنده نگری است

بختیاری افزود: پرنده نگری اصلا دشوار نیست، ابزارهایی مانند 
دوربین و تلسکوپ برای پیدا کردن پرنده ها و بهتر دیدن، به 
پرنده نگر کمک می کند، حرکت پرنده، صدا و آواز پرنده هم 
بسیار کمک کننده است؛ البته تاکسیدرمی )خشک شده و 
مجسمه( پرندگان را هم می توان در موزه ها به سهولت تماشا 

کرد و با پرندگان آشنا شد، اما لذتی ندارد و جذاب نیست.
زیبایی های  و  جذابیت ها  از  را  انتظار،  و  جست وجو  وی 
پرنده نگری و تماشای پرنده در دل طبیعت دانست و افزود: 
وارد  نگری  پرنده  با هدف  پرنده نگر وقتی  و  یک گردشگر 
طبیعت می شود، هر صدا و آوازی را می شنود تلاش می کند 
حدس بزند کدام گونه از پرنده است و زمانی که میان بوته ها 
و روی شاخه ها پرنده صاحب صدا را می نگرد، از یافته خود 

لذت می برد، این راز و جاذبه پرنده نگری است.
پرنده نگری نسبت به سایر شاخه های گردشگری ارزان تر است

بختیاری خاطرنشان کرد: پرنده نگری و تجهیزات مورد نیاز 
آن به نسبت بسیاری از شاخه های گردشگری و تفریحات و 
ورزش هایی مانند اسکی، کوهنوردی گران نیست، برای شروع 
پرنده نگری یک دوربین، یک کتاب راهنما و یک دفترچه 

یادداشت نیاز است که تهیه آن هم ارزان و هم آسان است، 
البته پرنده نگرهای حرفه ای چون علاقه به ثبت تصویر پرنده 
دارند دوربین عکاسی هم می خرند، و تصویر مستند پرنده 

را می توانند در گزارش ها، مقالات و کتاب ها استفاده کنند.

ایران میزبان انواع پرندگان در چهار فصل

بختیاری افزود: با توجه به موقعیت جغرافیایی، ایران در هر 
چهار فصل میزبان گونه های مختلف پرندگان است، البته 
گروهی از پرندگان هم بومی سرزمین ایران هستند و همیشه 
دیده می شوند، این گروه هم کمک می کنند که گردشگران و 
پرنده نگران هر زمان و تقریبا در هر جایی که اراده کنند، شانس 

دیدن پرنده را داشته باشند.

ثبت و شناسایی بیش از ۲۰۰ نوع پرنده در تهران

بختیاری بیان کرد: حدود هشت سال پیش زمانی که کتاب 
پرندگان تهران را تدوین می کردیم کارهای جزیی و مداوم 
خوبی انجام دادیم، هر سال همه پرنده های متنوعی را در 
جاهای مختلف تهران مرور و تصاویر آنها را مستند و ثبت 
و ضبط می کردیم، آن زمان تنوع پرندگان تهران حدود ۱۸۰ 
گونه ثبت شد، اما در حال حاضر در تهران با همه شلوغی ها 
و آلودگی هایی که به آن مبتلا شده، بیش از ۲۰۰ )حدود ۲۱۰ 
گونه( پرنده شناسایی شده ، که در فصل های مختلف قابلیت 

دیده و ثبت شدن را دارند.

کرونا در ایران

راهنمایی و رانندگی

حرف اول

تعداد بهبودیافتگان کرونا به دو میلیون ۵۶۵ هزار و ۹۷۲ تن رسید

»رییسپلیسراهنماییورانندگیالبرز«خبرداد:

طرح ویژه ترخیص خودروهای توقیفی در استان البرز اجرا می شود

ایرانِچهارفصل؛

»پرنده نگری« موقعیت ویژه برای توسعه گردشگری ایران

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید  ابراهیم هادی  را گرامی می دارد
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »مسعود ناوی دوست«جامعه
  - شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

که  مشکلاتی  تمام  با  دانش آموزان  مجازی  آموزش 
ممکن است وجود داشته باشد با همراهی معلمان 
درباره  نگرانی هایی  میان  این  در  اما  است  در جریان 
یادگیری برخی دانش آموزان وجود دارد که ضرورت مرور 
مجدد مطالب را با بازگشایی مدارس دو چندان می کند.
یکی از معایب این سیستم آموزشی، امکان یادگیری 
کمتر است، توجه نکردن قشر آموزش پذیر به آموزش 
آنلاین، یکی از بزرگترین معضلات این نوع آموزش در 
گرفته  در صورت جدی  است، همچنین  ایران  کشور 
و  ابتدایی  مقاطع  در  آموزش،  و  درس  نشدن کلاس 
راهنمایی  به عقیده نگارنده آسیب های جبران پذیری را 

به ساختار آموزشی وارد می کند.
مشکلات  وجود  تمام  با  البته  مجازی  آموزش های 
و کاستی هایی که دارد با ابتکار و خلاقیت معلمان 
در جریان است و آنها بدون آمادگی قبلی وارد میدان 
معلمی  هر  میان  این  در  و  شده اند  مجازی  آموزش 
سعی می کند با خلاقیت خود، روش های مختلفی را در 

آموزش مجازی به کار بگیرد.
درحال حاضر خردسالانی را می بینیم که در واقع پایه 
اول و دوم خود را طی میکنند و حتی نحوه گرفتن 
مداد را در دست بلد نیستند و این والدین هستند، که 
با توجه به بحران هایی که کووید ۱۹ برای خانواده ها 
ایجاد کرده، از جمله بحران اقتصادی، به سختی توان 
تامین معاش خانواده خود را دارند، حال تصور کنید آن 
والدین بخواهند بچه را در زمینه آموزشی یاری کنند، 
نه اعصاب درست حسابی برای آن ها موجود است و 
نه آن سطح از آموزش صحیح را می توانند به دلبند 
و مربیان عزیز هم  برای معلمان  انتقال دهند،  خود 
تدریس به این شکل خالی از مشقت نبوده، به ضمه 
والدین گرامی که معتقدند در این دوسال پی در پی 

سختی آموزش فرزندانشان به عهده خانواده گذاشته 
شده است و تنها کار آن ها سخت شده و معلمان در 
زیر بادِ کولر به استراحت می پردازند و حقوق ماهیانه 
خود را بدون خدمت دریافت می کنند، باید به عنوان 
اذعان کنم، والدین گرامی، درست است  یک خبرنگار 
که شما هم زحماتتان بیشتر شده و صدالبته که این 
محبت شما هم در قبال فرزندانتان قابل تقدیر است، 
دلیل  به  پررنگ تری  نقش  مادران  بخصوص  والدین 
زمان بیشتری کنار فرزندان خود برای آموزش آنلاین 
می گذرانند را دارد، همچنین والدین باید به فرزندان خود 
نظم، زمان و شیوه استفاده از تلفن همراه را آموزش 
دهند ومدیریت این موضوع را خود والدین به عهده 
داشته باشند، تا بچه ها به بهانه درس خواندن همیشه 
گوشی در دست نباشند، ولی باور بفرمایید اصلا اصطلاح 
پول مفت که در این دوسال که به معلمان داده شده 
است، تمثیل درستی نیست، شاید به نفع معلمان بود 
۴ساعت در روز را به عزیزان شما اختصاص بدهند و 
متاسفانه  ولی  بماند،  برای خودشان  باقی ساعتشان 
معلمان باید اغلب ساعاتِ روز، آنلاین باشند تا به تک 
تک سوالات عزیزان دلبند شما پاسخ صحیح را بدهند 
و سعی کنند با دانشی که دارند سطح دانش و آموزش 
را به نحو احسن، بهتر از قبل بالا ببرند چرا که همچین 
توقعی از معلمان می رود، گذشته از تمام این معایب 
می توان گفت، سیستم آموزشی آنلاین، ضربه سختی 
به پیکره آموزش و پرورش در تمام سطوح تحصیلی زد، 
نه تنها یاری ده نبود، سطح یادگیری را به شدت پایین 
آورد، چه در مقطع دبستان و چه در مقطع دانشگاه و 

آموزش عالی...
آموزش در فضای مجازی به علت شرایط ناشی از شیوع 
ویروس کرونا سبب شده تا ساعت آموزش  متفاوت 
از زمان مدرسه بوده و معلمان در طول روز و گاهی تا 

پاسی از شب درگیرآن باشند.
در حال حاضر معلمان در خارج از زمان آموزش رسمی 
درگیرفرآیند تعلیم و تربیت هستند، زیرا برای آموزش به 
دانش آموزان کلاس خود ناچار به تهیه مطالب درسی، 
فیلم، دادن تکالیف و بررسی آن به صورت جداگانه 
برای هردانش آموز و حتی اطلاع رسانی وضعیت درسی 
دانش آموزان به والدین از طریق گروه مجازی هستند.

حتی به وفور دیده شده است که معلمان در کنار فرآیند 
سخت آموزش درفضای مجازی حتی از کمک کردن به 
دانش آموزان بی بضاعت کلاس خود و مدارس استان 
غافل نشده اند و با تهیه گوشی همراه هوشمند و یا 
درکلاس  آموزان  و حضوردانش  پیوستن  بستر  تبلت 
های درس مجازی در شبکه آموزشی شاد را فراهم آورده 
اند که این ایثارشان نیز جلوه ای دیگراز شغل مقدس 
معلمی را به نمایش می گذارد که همچنان این موج 

مهر و نیکوکاری ادامه دارد.
البته موارد مهمی هم وجود دارد، از ضبط و تولید محتوا 
گوشی  با  آموزشی  فیلم  تدوین  و  ویرایش  تا  گرفته 
موبایل و ارائه آن در شبکه اجتماعی، پیگیری حضور 
پیگیری  تکالیف،  بررسی  و  کلاس  در  آموزان  دانش 
تلفنی از دانش آموزان و والدین آنها و پاسخگویی به 
سوالات خانواده ها زمان خیلی بیشتری از معلمان می 
گیرد و پس آموزش حضوری خیلی راحت تر از مجازی 
زودهنگام  فرسودگی  باعث  مجازی  آموزش  است، 
معلمان است، در این شرایط خانواده ها هم با سختی 
کار معلمی آشنا شده اند، چرا که بخشی از بار آموزش 
بر عهده آنها است. البته تنها پیگیر آموزش فرزند خود 
هستند و همیشه از این مسئله شکوه دارند، اما آموزگار 

برای تربیت 30 دانش آموز وقت و انرژی می گذارد.

اندراحوالاتمصائبآموزشمجازی؛

میـم مثل معلـم...

محیط زیستمکث

بهمنظورحفظمحیطزیستوعملبه
مسوولیتهایاجتماعی؛

کاهش۹۳میلیونفوتمکعبی
سوختنگازهایمشعلایران

درخلیجفارس
شرکت نفت فلات قاره ایران به منظور حفظ محیط زیست 
و عمل به مسوولیت های اجتماعی، اقدام های متعددی 
سوختن  مکعبی  فوت  میلیون   ۹۳ کاهش  جمله  از 
گازهای مشعل را در سطح مناطق عملیاتی دنبال کرده 

است.
لاین کشی های  انجام  و  تجهیزات  خرید  با  شرکت  این 
در  و   ۳ و   ۲  ،۱ درود  خشکی  کارخانه های  در  مختلف 
تاکنون   ۱۳۹۵ سال  از  فروزان(  و  ابوذر  )سکوهای  دریا 
و  خارک  عملیاتی  مناطق  در  مشعل  گازهای  حجم 
بهرگان اقدام را کاهش داده و در مسیر تأمین خوراک 
مجتمع پتروشیمی خارک گام برداشته است، به طوری  
میلیون   ۹۳ حدود  روزانه  سوختن  از  هم اکنون  که 
آلایندگی می شد  فوت مکعب گازهای مشعل که سبب 
تولید  برای  خوراک  گازها صرف  این  و  جلوگیری شده 

متانول و دیگر فرآورده های پتروشیمی خارک می شود.
با اجرای پروژه جامع جمع آوری گازهای همراه نفت در 
عملیاتی  منطقه  در  نوروز،  و  نفتی سروش  میدان های 
به طور  شده  سوزانده  گازهای  میانگین  نیز  بهرگان 

قابل توجه ای کاهش یافته است.
۶۰۰ مترمکعب کنده های حفاری پایه روغنی تولیدشده 
در پروژه های توسعه میدان های اسفند، سیوند و دنا به 
روش بیولوژیکی امحا و سایت جامع مدیریت بازیافت 
در منطقه عملیاتی لاوان راه اندازی و راهبری شده است.
و  محیط زیست  پژوهشکده  سوی  از  که  طرح  این  در 
در  ایران  محیط زیست  حفاظت  سازمان  پایدار  توسعه 
طرح مدیریت بازسازی و احیای آب سنگ های مرجانی 
در آب های اطراف جزیره خارک اجرا شد، با استفاده از 
توان متخصصان سازمان حفاظت محیط  زیست ایران و 
با روش های مختلف سنتی و نوین همانند تکه برداری 
کاشت  شناور،  و  ثابت  خزانه های  ایجاد  زدن،  قلمه  و 
طبیعی  و  مصنوعی  بسترهای  بر  مرجانی  قلمه های 
ایجاد  فاکس راک(،  پلیت،  نانوفاکس  پلیت،  )فاکس 
بسترهای سرامیکی چندشاخه و زیرسازه های الکتریکی 
و تکثیر جنسی، بازسازی بسترهای مرجانی آسیب دیده 
در حال اجراست، همچنین طرح پاک سازی خاک های 
آلوده به ترکیبات نفتی از سوی پژوهشگاه صنعت نفت 

در بستر پیت بزرگ منطقه خارک اجرایی شده است.
از  صیانت  هدف  با  خارک  جزیره  آهوان  از  حمایت 
حیات وحش این جزیره و به منظور تعهدهای شرکت نفت 
فلات قاره ایران در تفاهم نامه بین منطقه خارک با اداره 
کل محیط زیست استان بوشهر و تأمین ۱۲۰ تن علوفه، 
ایجاد و اصلاح آبشخورها و خدمات دامپزشکی در این 

باره انجام می شود.
از  ناشی  محیط زیستی  حوادث  از  پیشگیری  به منظور 
نشت نفت و آلودگی به محیط دریا از چاه های قدیمی و 
آسیب دیده موجود در منطقه عملیاتی بهرگان، عملیات 
دکل  یک  اختصاص  با  چاه ها  تعمیرات  و  ایمن سازی 
سال های  در  توجه  قابل  ارزی  هزینه  صرف  و  حفاری 
۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ و برای چاه های شماره ۵-۶-۷-۸ میدان 
 SR۲A-SR۱۶-SR۸-SR۷-SR۶ چاه های  و  نوروز  نفتی 
و  گرفت  قرار  کار  دستور  در  سروش  نفتی  میدان  در 
بحران های  از  پیشگیری  اولویت  با  آنها  ایمن سازی 

زیست محیطی انجام شد.
راهبری کارآمد  و  فرآیند، اصلاح ساختار  بهینه سازی  با 
سیستم تصفیه پساب صنعتی )CFU( در منطقه عملیاتی 
بهرگان و اختصاص مخازن ۱۱ و ۱۲ برای تصفیه پساب 
صنعتی، پارامترهای آلاینده در پساب خروجی به شدت 

کاهش یافته است.
تعمیرات اساسی مخزن ۵۷۰ هزار بشکه ای TO۴ منطقه 
پساب های  بهینه  مدیریت  به منظور  سیری  عملیاتی 
صنعتی و کاهش بار آلایندگی تخلیه شده به محیط دریا 

در دستور کار قرار گرفته است.

براساس اعلام بانک مرکزی نرخ سود بازار بین بانکی در 
سال ۱۴۰۰ روند نزولی داشته و از کانال ۱۹ درصد گذشته 

و به ۱۸.۴۹ درصد رسید.
بازار بین بانکی یکی از ارکان بازار پول است که در آن 
بانک ها و موسسات اعتباری برای تامین مالی کوتاه 
مدت و ایجاد تعادل در وضعیت نقدینگی خود با یکدیگر 
معامله می کنند و در فاصله زمانی کوتاه و با نرخ سودی 

معلوم بازپرداخت کنند.
در این بازار، بانک هایی که دارای مازاد منابع هستند به 
بانک های دچار کسری قرض می دهند تا بتوانند از طرف 

دیگر نرخ سود را در بازار مدیریت کنند. همچنین این بازار 
کمک می کند تا بانک ها برای تامین نقدینگی به بانک 
مرکزی مراجعه نکنند در نتیجه از انبساط حجم نقدینگی 

جلوگیری می شود.
آخرین داده های آماری بانک مرکزی نشان می دهد که 
نرخ بازار بین بانکی در ابتدای سال ۱۹.۹ درصد بود و 
نرخ سود در این بازار روند نزولی داشته است و در پایان 
فروردین ماه به عدد ۱۹.۸۲ درصد رسید، روند نزولی نرخ 
سود بازار بین بانکی در اردیبهشت ماه ادامه داشت و در 

پایان این ماه ۱۹.۶ درصد شد.

معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور 
گفت: در قوانین مالیاتی کشور، موعد ارایه اظهارنامه 
پایان  تا  )صاحبان مشاغل(  اشخاص حقیقی  مالیاتی 

خردادماه تعیین شده است.
حقیقی  اشخاص  داشت:  اظهار  مسیحی«  »محمد 
)صاحبان مشاغل( مطابق قانون باید اظهارنامه مالیاتی 
عملکرد سال ۱۳۹۹ خود را تا پایان خردادماه سال جاری 

از طریق درگاه ملی مالیات به  الکترونیکی  به صورت 
آدرس WWW.INTAMEDIA.IR  ارسال و مالیات خود را 

پرداخت کنند.
وی با اشاره به ماده ۱۰۰ قانون مالیات ها، برخورداری 
از هر نوع تسهیلات و معافیت های مالیاتی را منوط به 
ارائه الکترونیکی اظهارنامه مالیاتی در موعد مقرر قانونی 
دانسته و افزود: فعالان اقتصادی به منظور بهره مندی 

از مشوق های قانونی نرخ صفر و یا هرگونه تسهیلات 
دیگر، باید اظهارنامه مالیاتی خود را در مهلت مقرر قانونی 

ارائه کنند.
معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور 
در خاتمه با اشاره به شرایط ناشی از بیماری کرونا از 
به  غیرضروری  مراجعه  هرگونه  از  تا  خواست  مودیان 

ادارات مالیاتی اجتناب کنند.

»بانکمرکزی«خبرداد:

نرخ سود بازار بین بانکی ۱۸.۵ درصد شد

»معاوندرآمدهایمالیاتیسازمانامورمالیاتیکشور«اعلامکرد:

۳۱ خردادماه، آخرین موعد ارایه اظهارنامه مالیاتی اشخاص حقیقی

فرشیدگلهداری

نویسندهوخبرنگار

مکث
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انتخابات

»سعیدجلیلی«اعلامکرد:
برای خصوصی سازی استقلال و 

پرسپولیس برنامه داریم

برای  گفت:  جمهوری  ریاست  انتخابات  نامزد  یک 
خصوصی سازی باشگاه های ورزشی به ویژه درباره پرسپولیس 

و استقلال برنامه ای تهیه شده است.
سعید جلیلی در شبکه اینترنتی خود اظهار کرد: متاسفانه در 
ایام انتخابات به مسائلی مثل ورزش کمتر پرداخته شده است 
در حالی که یکی از کارگروه هایی که ما به صورت جدی در آن 

کار کردیم، کارگروه ورزش و تربیت بدنی بود. 
وی ادامه داد: محورهایی نظیر ورزش همگانی، ورزش پرورشی، 
ورزش حرفه ای و همچنین ورزش قهرمانی مورد بررسی قرار 
گرفته است و برنامه ای در این زمینه طراحی شده است. ورزش 
همگانی بسیاری ضروری است؛ در سلامت جامعه فقط وزارت 
بهداشت وظیفه ندارد، یک وظیفه مهم به عهده وزارت ورزش 
و جوانان است که می بایست در همکاری با سایر نهادها و 

دستگاه ها، زمینه همگانی کردن ورزش را فراهم کند.
جلیلی با بیان اینکه ورزش پرورشی که پایه ورزش است باید 
پیش از دبستان آغاز بشود، تصریح کرد: یک خلاء جدی در 
کشور ما، عدم سرمایه گذاری بر روی ورزش پرورشی است 
که باید از چهار سالگی آغاز بشود.برنامه ما در زمینه ورزش 
حرفه ای، به صورت جدی به رابطه ورزش با اقتصاد و صنایع 
از  یکی  ورزش  اقتصاد  که  ورزش می پردازد. چرا  با  مرتبط 
بازوهای اقتصادی مهم در کشور های مختلف جهان است و 

ما در این عرصه از دیگران عقب هستیم.
وی همچنین خاطرنشان کرد: در زمینه ورزش قهرمانی نیز 
برخلاف وجود سرمایه های انسانی بالا، در وضعیت مطلوب 
قرار نداریم. این زمینه از ورزش در حقیقت نشان دادن یک قله 
برای انگیزه دادن به بدنه ورزشکاران کشور و ایجاد همبستگی 
ملی است که دارای مشکلات عدیده ای است. در کنار این 
موارد، سعی کردیم با یک نگاه عدالت محور به این مسائل 
بپردازیم. موضوع استعدادیابی ورزشی از جمله تکیه های ما 
در برنامه ورزش دولت سایه بود. توزیع عادلانه امکانات یکی از 

جنبه های این بخش است.
باشگاه های  درباره خصوصی سازی  گفت:  پایان  در  جلیلی 
ورزشی به ویژه درباره پرسپولیس و استقلال برنامه ای تهیه 
شده است که کارشناسان ما در کارگروه ورزش آن را از طریق 

تلویزیون اینترنتی ارائه خواهند داد.

قاضی زاده هاشمی: باید اقتصاد را 
برای سرمایه گذاران 
پیش بینی  پذیر کنیم

یک کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری با اشاره به برنامه های 
خود برای حمایت از بازار سرمایه گفت: باید اقتصاد را برای 

سرمایه گذاران پیش بینی پذیر کنیم.
سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی در صفحه شخصی خود در 
توییتر نوشت: »حذف قیمت گذاری دستوری، اخذ مالیات بر 
عایدی سرمایه از بازارهای غیرمولد، دوطرفه شدن معاملات 
سهام، توسعه ابزارهای کاهش ریسک، رفع انحصار از مجوزها 
برای  من  برنامه های  جمله  از  پروژه  صندوق  راه اندازی  و 
حمایت از بازار سرمایه است؛ باید اقتصاد را برای سرمایه گذاران 

پیش بینی پذیر کنیم.«

نامزد انتخابات ریاست جمهوری با بیان اینکه اگر امکان 
حل مسائل کشور باشد، صدای مردم بلند خواهد شد، 
گفت: چرا کشور دچار سیاسی بازی شده است و چرا بر 

مسائل زدوبند حاکم است؟
سید ابراهیم رئیسی گفت: طی دوسالی که به دستگاه 
هستم  موضوعاتی  و  پرونده ها  شاهد  آمدم  قضائی 
که نشان می دهد دغدغه های مردم نسبت به فساد و 
تبعیض کاملاً به حق است و به عنوان دستگاه قضائی 
اثبات کردیم می شود با فساد برخورد کرد و گفتیم در 
این کار هیچ خط قرمزی نداریم و ثابت هم کردیم که 
می شود در کشور خط قرمز نداشت و این رویه در دولت 

مردمی نیز دنبال می شود.
نامزد انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم تصریح کرد: 
من با همه وجود وارد این میدان شدم و برای رضای خدا 
و انجام وظیفه و گره گشایی از کار مردم و نجات آنها، 

تیرهای تهمت و ناسزا را تحمل می کنم.
حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی معرفت 
را  صحنه ها  در  آگاهانه  و  عالمانه  حضور  و  آموزی 
وظیفه ای همگانی برشمرد و تأکید کرد: باید در مسیر 

زندگی دوست و دشمن را بشناسیم تا گرفتار نشویم.
راه  خود  انتخاب  در  است  موظف  انسان  افزود:  وی 
درست و اشخاص را بشناسد و اینکه بگوییم نادانسته و 

نشناخته نظر دادم پذیرفته نیست.
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اظهار 
داشت: امروز شرایط کشور به نحوی است که مردم گرفتار 
سختی ها شده اند و زندگی آنها و وضعیت تولید و بازار ما 

به هیچ عنوان قابل پیش بینی نیست.
رئیسی آرامش خاطر مردم در تأمین معیشت شأن را 
مردم  سفره  امروز  افزود:  و  دانست  بازار  ثبات  گرو  در 
وضعیتی پیدا کرده که برخی کالاهای اساسی به ویژه 
برای خانواده های کم درآمد و ضعیف جامعه به کالای 
لوکس تبدیل شده و حتی دستیابی به گوشت هم برای 

بسیاری دشوار است.
گذران  برای  مردم  درآمد  بودن  ناکافی  به  اشاره  با  وی 
زندگی تصریح کرد: کسب و کار مردم دچار آسیب شده و 
وضعیت بازاری، کاسب و تولیدکننده نابسامان و نگران 

کننده است.
رئیسی گفت: قرار بود فساد و تبعیض نداشته باشیم 

و فقر را در جامعه ریشه کن کنیم اما برخی مسئولان 
خلاف آنچه امام و رهبری فرمودند عمل کردند و امروز 
مردم می پرسند چرا با وجود امکانات فراوانی که کشور 
دارد، مشکلات حل نمی شوند و کشور دچار سیاسی بازی 

شده و زد و بند بر مسائل حاکم است؟
وی ادامه داد: من در برخورد با مفاسد کار ویژه ای نکردم 
فقط به عنوان یک طلبه و سرباز نظام و خادم مردم وارد 
میدان شدم و وظیفه ام را انجام دادم ولی در میانه راه 

هستیم و کارهای زیادی می توان انجام داد.
به  اشاره  با  جمهوری  ریاست  انتخابات  نامزد 
درخواست های مردمی برای حضورش در عرصه انتخابات، 
گفت: مردم در یک سال گذشته مکرر از من خواستند که 
برای سامان دادن وضعیت نابسامان موجود وارد میدان 

شوم و خدمتگزارشان باشم.
اینکه »من مطلقاً هوس قدرت و  بر  با تأکید  رئیسی 
قدرت افزایی ندارم« افزود: جایگاه من به عنوان رئیس 
قوه قضائیه بسیار مهم است اما مگر می شود بگویم 
جایگاهی که دارم خوب است و بنشینم و نسبت به 
جوانان  وضعیت  و  کشاورزان  مشکلات  کارگر،  وضع 

جویای کار و مستأجران بی تفاوت باشم؟
وی ادامه داد: چرا باید در کشوری که تسهیلات بانکی 
فراوان و امکانات و ظرفیت زیادی برای تولید مسکن 

دارد، داشتن مسکن برای جوانان ما و بسیاری از مردم 
یک آرزو باشد؟ چرا به جای آنکه تسهیلات را به جوانی 
کند  تهیه  مسکن  می خواهد  یا  دارد  ازدواج  قصد  که 

بدهند، به چند درصد از افراد جامعه پرداخت می شود؟
سیدابراهیم رئیسی با بیان اینکه باید ریشه بی عدالتی ها 
را در دستگاه اجرایی خشکاند، گفت: نظام بانکی و نظام 
مالیاتی و نظام واردات و صادرات باید اصلاح شود و 
اگر اشراف دولت بر کالا و ارز و ارتباطات و مناسبات 
افزایش یابد، هر روز در کشور شاهد تولید یک پرونده 
فساد نخواهیم بود، ممکن است در این مسیر به انسان 
حرف بزنند، تهمت بزنند، ناسزا بگویند؛ عیبی ندارد. در راه 
انجام وظیفه و مجاهدت و ایستادگی و گره گشایی از 
کار مردم و برای نجات مردم اشکالی ندارد انسان برای 
رضای خدا تیرها و ترکش ها را تحمل کند. نامزد انتخابات 
ریاست جمهوری گفت: من با همه وجود آمده ام در این 
مسیر تا با اتکال به خدا و با اتکا به مردم مشکلات را حل 
کنم و با همه وجود باور دارم که تغییر شرایط موجود 
کاملاً امکانپذیر است؛ به شرط اراده مردم برای مشارکت 

گسترده در انتخابات.
این نامزد انتخابات ریاست جمهوری گفت: اگر مردم 
مسئولیت دولت را به این طلبه و خادم خود سپردند، 
برای رفع مشکلات مردم سر از پا نمی شناسم و شبانه 
روز با همه امکانات و با کمک متخصصان و صاحبان 
موجود  وضع  تغییر  برای  جوانان  یاری  با  و  اندیشه 
تلاش می کنم. رئیسی خاطر نشان کرد که »با حضور 
معنادار آحاد ملت در انتخابات و دعوت از دیگران برای 
حضور در این صحنه و با شکل گیری دولت انقلابی و 
و  بود  خواهد  تغییر  قابل  موجود  خدمتگزار، وضعیت 

انشاالله اوضاع به نفع مردم تغییر خواهد کرد«.
مهم  بسیار  را   ۱۴۰۰ انتخابات  در  مردم  مشارکت  وی 
دانست و گفت: هر جا مردم پای کار آمدند کارهای بزرگ 
انجام شد و امروز هم عرصه مهم انتخابات می طلبد مردم 
حضوری گسترده داشته باشند و از صندوق ها رأیی بیرون 
آید که پشتوانه دولت آینده کشور باشد تا دولت مردمی 
بتواند با این پشتوانه عظیم تغییرات گسترده را به نفع 

مردم انجام دهد.

»سیدابراهیمرئیسی«بیانکرد:

کشور دچار سیاسی بازی و زد و بند شده است

سیدابراهیم رئیسی با بیان اینکه باید ریشه بی عدالتی ها را در دستگاه 
اجرایی خشکاند، گفت: نظام بانکی و نظام مالیاتی و نظام واردات و صادرات 

باید اصلاح شود و اگر اشراف دولت بر کالا و ارز و ارتباطات و مناسبات 
افزایش یابد، هر روز در کشور شاهد تولید یک پرونده فساد نخواهیم 
بود، ممکن است در این مسیر به انسان حرف بزنند، تهمت بزنند، ناسزا 
بگویند؛ عیبی ندارد. در راه انجام وظیفه و مجاهدت و ایستادگی و گره 

گشایی از کار مردم و برای نجات مردم اشکالی ندارد انسان برای رضای خدا 
تیرها و ترکش ها را تحمل کند.

ریاست  انتخابات  نامزد های  تلویزیونی  مناظره  دومین 
جمهوری با موضوع فرهنگی، اجتماعی و سیاسی روز 
سه شنبه ۱۸ خرداد برگزار می شود، فرآیند مناظره با ورود 
نامزد های ریاست جمهوری در بعدازظهر سه شنبه به رسانه 
ملی آغاز و پس از قرعه کشی صندلی ها، مناظره راس 
ساعت ۱۷ شروع می شود، مدت زمان هر مناظره بیش از 
سه ساعت خواهد بود، مناظره ها زنده از شبکه های یک و 

خبر سیما و رادیو ایران روی آنتن می رود.
همچنین سومین مناظره تلویزیونی نامزد های ریاست 

جمهوری نیز شنبه ۲۲ خرداد برگزار خواهد شد، پخش 
برنامه های تبلیغاتی نامزد ها در رادیو و تلویزیون از جمعه، 

هفتم خرداد ماه آغاز شده است.
شایان ذکر است، سیزدهمین دوره از انتخابات ریاست 
برگزار می شود، سعید  امسال  ماه  جمهوری ۲۸ خرداد 
رئیسی،  میرقائد، سیدابراهیم  جلیلی، محسن رضایی 
هاشمی،  قاضی زاده  سیدامیرحسین  زاکانی،  علیرضا 
نامزد  هفت  همتی،  عبدالناصر  و  مهرعلی زاده  محسن 

انتخابات ریاست جمهوری هستند.

دومین مناظره نامزدها با موضوع فرهنگی، اجتماعی و سیاسی

پیام تشکر رییسی پس از پیروزی ایران مقابل بحرین
سیدابراهیم رئیسی، نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری، پیروزی بازیکنان تیم ملی فوتبال 

کشورمان مقابل تیم بحرین را تبریک گفت.متن پیام تشکر سیدابراهیم رئیسی به شرح زیر است:
»به نام خدا بازیکنان خوب تیم ملی کشورمان، امشب شادی خوبی را به مردم ایران هدیه کردید.

از تلاش های ارزنده شما متشکرم.«
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انتخابات

رضایی دو پیش شرط برخوردار شدن 
از حقوق خانه داری را اعلام کرد

بیان  به  جمهوری  ریاست  انتخابات  سیزدهمن  نامزد 
توضیحاتی درباره برنامه هایش برای حمایت از قشر ضعیف 

در جامعه پرداخت.
محسن رضایی نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری 
در حاشیه ضبط برنامه تبلیغاتی خود و در جمع خبرنگاران، 
گفت: نقدینگی و پول تشنه بزرگ شدن است. پول همیشه 
جایی می رود که بزرگ تر شود و به همین دلیل پول به سمت 
رانت، دلالی و تولید می رود. بین این سه گزینه با هم رقابت 
است، اگر پولی که وارد تولید شود بیشتر از پولی باشد که وارد 
رانت می شود نقدینگی به سمت رانت نخواهد رفت، پس باید 
کاری کرد که تولید بازدهی و رونق داشته باشد و مثل یک 

آهن ربا نقدیندگی را به سمت خودش جذب کند.
نامزد انتخابات ریاست جمهوری افزود: اگر از هر یک تومانی 
که وارد تولید می شود همان یک تومان باقی بماند و یک 
تومانی که وارد رانت شود دو برابر شود، پول به سمت رانت 

می رود.
رضایی خاطر نشان کرد: دولت ما نتوانست بفهمد که پولی که 
از بانک مرکزی به دلیل کاهش نقدیندگی خارج می شود اگر 
وارد تولید نشود به رانت تبدیل می شود و رانت حباب تولید 

می کند و این حباب در مرحله ای خواهد ترکید.
رضایی در ادامه با بیان اینکه دولت های قبلی ارزش پول را 
درک نکردند اضافه کرد: من در دولتم تولید را به شدت پرجاذبه 
می کنم و از طریق کاهش هزینه های تولید سود و بازدهی 
بالاتر می شود. محیط کسب و کار را درست می کنم و هزینه ای 
که آن ها بابت راه اندازی شغل و کسب و کار می دهند را 

کاهش می دهیم.
وی افزود: با کاهش هزینه های تولید سودآوری را بالا می بریم 
در  مالیات  بعدی  مسئله  شود.  تولید  جذب  نقدینگی  تا 
فعالیت های غیرمولد است. در حال حاضر فعالیت های غیر 

مولد مالیات نمی دهند، ولی بخش تولید مالیات می دهد.
رضایی افزود: بر فعالیت های غیر مولد مالیات می بندیم و 
در نتیجه بازدهی تولید افزایش می یابد، هزینه تولید کاهش 

می یابد، سود آوری را به شدت بالا می بریم.
نامزد انتخابات ریاست جمهوری ادامه داد: فین تک، بلاکچین 
و رمز ارز ها فناوری های جدیدی هستند که دانشجوی ما 

می تواند با آن ها نوآوری داشته باشد.
نامزد انتخابات ریاست جمهوری افزود: طرح معیشت جامع 
ایرانیان من برای بهبود معیشت شامل سه بخش می شود. 
یک بخش دادن یارانه ۴۵۰ هزار تومانی، دوم حقوق خانه 
داری و سوم مسئله مسکن است. با این سه فعالیت مشکل 
معیشت را حل خواهیم کرد. روند پرداخت منابع یارانه ۴۵۰ 
هزار تومانی کامل مشخص است. در حال حاضر به اقشار 
غیر نیازمند یارانه داده می شود و در دولت من این یارانه ها 

پرداخت نمی شود و به ۴۰ میلیون نفر دیگر می دهیم.
رضایی افزود: مسئله بعد خانه داری است که یک شغل 
تربیت فرزند  آموزش  بانوانی که ۶ ماه  محسوب می شود. 
را بگذارنند، کارنامه تربیت فرزند به آن ها داده می شود و به 
کسانی که دو فرزند دارند حقوق می دهیم که مرحله اول است، 
زیرا نمی توانیم به تمام کسانی که دارای فرزند هستند یارانه 

بدهیم.
رضایی اعلام کرد: هر زوج جوانی که ۱۰ درصد آورده برای 
خرید خانه بیاورد ۹۰ درصد دیگر هزینه را در قالب وام های با 
بازپرداخت ۴۰ تا ۵۰ ساله پرداخت می کنیم. زمین آن ها نیز 

مجانی خواهد بود.
رضایی فزود: اولین برنامه من تثبیت اقتصاد ایران است و 
قیمت ها را ثابت نگه می داریم. سیاست های پولی و مالی و 
نظارت بر قیمت ها را در دستور کار خود قرار می دهیم، نظارت 
و حضور در صحنه را در پیش خواهیم گرفت و سیاست های 

با ثباتی را در پیش خواهیم گرفت.

سید اسماعیل موسوی سخنگوی ستاد انتخابات کشور، 
با اشاره به تعداد واجدین شرایط رأی دادن اظهار کرد: در 
کشور ۵۹ میلیون و ۳۱۰ هزار و ۳۰۷ نفر واجد شرایط رای 
دادن هستند که ان شاء الله شاهد حضور آن ها در پای 

صندوق های رأی خواهیم بود.
از مجموع  داد:  ادامه  کشور  انتخابات  ستاد  سخنگوی 
واجدین شرایط رأی دادن، ۲۹ میلیون و ۹۸۰ هزار و ۳۸ 
نفر مرد و ۲۹ میلیون و ۳۳۰ هزار و ۲۶۹ نفر زن هستند؛ 
همچنین آمار رأی اولی های این دوره از انتخابات ریاست 

جمهوری یک میلیون و ۳۹۲ هزار و ۱۴۸ نفر است.
تعداد  افزایش  درباره  کشور  انتخابات  ستاد  سخنگوی 

صندوق های رأی در این دور از انتخابات به خاطر تداوم 
بیماری کرونا در کشور گفت: امسال شرایط کشور به 
لحاظ بیماری کرونا خاص و ویژه است و برای همین، 
ستاد انتخابات کشور افزایش تعداد شعبه های اخذ رأی 
را به عنوان مکانیسمی برای جلوگیری از تجمع و شلوغی 
رای دهنده در شعبه های اخذ رأی در دستور کار قرار داده 
است؛ در کنار افزایش شعبه های اخذ رأی، شعبه های 
نظر  در  کرونایی  بیماران  از  رأی  اخذ  برای  هم  سیار 
گرفته شده است. سخنگوی ستاد انتخابات کشور درباره 
تعرفه های ارسال شده به استان ها و تفاوت تعرفه های 
چهار انتخابات نیز گفت: تعرفه های انتخابات هر یک 
از چهار انتخابات )ریاست جمهوری، شورا های اسلامی 
و  اسلامی  شورای  مجلس  میاندوره ای  روستا،  و  شهر 
میاندوره ای مجلس خبرگان رهبری( بر اساس تعداد افراد 

مورد نیاز طراحی و چاپ شده است.
موسوی با تشریح اهمیت انتخابات ریاست جمهوری 
گفت: در واقع برای انتخابات ریاست جمهوری که نیاز 
به انتخاب یک نفر است، در تعرفه آن فقط جای نوشتن 
اسم یک نفر در نظر گرفته شده است، اما در انتخابات 
تهران ۳  برای  که  رهبری  میاندوره ای مجلس خبرگان 
نفر و سایر استان ها یک نفر است، تعرفه متناسب با آن 

طراحی شده است.
انتخابات  برای  انتخابات کشور گفت:  سخنگوی ستاد 

میان دوره ای مجلس شورای اسلامی نیز برای هر کدام از 
حوزه های انتخابیه یک نفر انتخاب خواهد شد که تعرفه 

آن نیز متناسب با آن یک نفر تعریف شده است.
موسوی خاطر نشان کرد: طبق قانون برای شورا های شهر 
و روستا، تعرفه ها به خاطر تعداد اعضای شورای اسلامی 

شهر و روستا ها متفاوت خواهد بود.
وی در این خصوص گفت: متناسب با جمعیت شهر ها 
و روستاها، شورا های سه نفره، پنج نفره، هفت نفره، نه 
نفره، یازده نفره، سیزده نفره، پانزده نفره و در نهایت در 
شهر تهران ۲۱ نفره داریم، بنابراین اندازه تعرفه ها متناسب 
با اعضای شورای شهر ها و روستا ها متفاوت خواهد بود 
و آن جایی که اسم نامزد ها نوشته می شود، تعدادشان 

متناسب با اعضای اصلی آن شورا است.
سخنگوی ستاد انتخابات کشور درباه برگزاری انتخابات 
الکترونیک شورا ها در کلان شهر های کشور گفت: در ۲۴ 
مرکز استان کشور به غیر از استان تهران انتخابات به 
صورت الکترونیک برگزار می شود و برای همین، تعرفه 
مورد  شهر ها  این  در  معمول  صندوق های  و  کاغذی 

استفاده قرار نخواهد گرفت.
روز  در  داریم  امید  کرد:  نشان  پایان خاطر  در  موسوی 
۲۸ خرداد ماه امسال شاهد حضور حداکثری مردم در 
پای صندوق های رأی باشیم و انشاءا... جلوه جدیدی از 

همبستگی و وحدت ملی در کشور شکل گیرد.

گردهمایی فضلای حوزه های  در  رئیسی  ابراهیم  سید 
نبود  قرار  مگر  مردم می پرسند  امروز  کرد:  بیان  علمیه 
عدالت اجرا شود و مسئولان با مردم صادقانه برخورد کنند 
و با مردم باشند؟  پس چرا برخلاف همه اینها عمل شده 
و فاصله طبقاتی به وجود آمده است، امروز می بینیم که 
هر روز یک پرونده اختلاس روی میز قضات قرار می گیرد 
حال  در  یابند  کاهش  پرونده ها  این  اینکه  جای  به  و 
افزایش هستند و ناهنجاری ها و آسیب های اجتماعی نیز 

رو به افزایش است و از آن سو فضایل کمرنگ شده است.
وی تصریح کرد: مقطع حساس کنونی اقتضا می کند به 
عنوان سرباز نظام و ولایت و خادم ملت وارد عرصه شوم 

و با حرف و متلک و تهمت و افترا مطلقاً جا نمی زنم.
جمهوری،  ریاست  انتخابات  دوره  سیزدهمین  نامزد 
رییسی  آقای  خودم،  اصلی  رقیب  از  نوشت: همین جا 
دعوت می کنم در اینستاگرام به شکل زنده مناظره کنیم و 

بعد خدمت آقای جلیلی هستم.

توییتر  در  خود  کاربردی  حساب  در  همتی  عبدالناصر 
نوشت: در جریان مناظره، نامزدهای پوششی به همراه 
نامزد اصلی، ۲۹ بار با بردن اسم بنده به من تهمت زدند.

نامزد انتخابات ریاست جمهوری افزود: با توجه به اینکه 
به رقیب اصلی بنده ۵ دقیقه فرصت اضافی داده شد، بنابر 
محاسبات انجام شده باید ۲۰ دقیقه فرصت اضافی برای 

پاسخگویی به بنده هم اختصاص یابد.
همتی در توییت دیگری نوشت: آقای جلیلی پیشنهاد 
مناظره دو نفره داده اند، خیلی هم خوب است، همین جا 
از رقیب اصلی خودم، آقای رییسی دعوت می کنم در 
اینستاگرام به شکل زنده مناظره کنیم. بعد خدمت آقای 

جلیلی هستم.

علیرضا زاکانی نامزد سیزدهمن دوره انتخابات ریاست 
جمهوری، درباره عملکرد اصلاح طلبان در دوره های 
آتی  انتخابات  در  پیروزی  برای  آن ها  قبل و شانس 
گفت: اصلاح طلبان در دوره های گذشته خراب کردند 
و به همین دلیل شانس آن ها برای پیروزی در این 

دوره از انتخابات خیلی کم است.  
راس  در  را  خودم  بنده  کرد:  بیان  ادامه  در  زاکانی 
دنبال  به  که  دلیل  این  به  می دانم،  طلبان  اصلاح 
تحول اصلاح طلبی آمده ام. اما اگر اصلاح طلبان را 
یک فرقه سیاسی بدانیم آن ها آنقدر خراب کاری  و 
بازیگری کرده اند که به اعتقاد من جامعه برای آن ها 
اعتباری قائل نیست، معتقد هستم که اصلاح طلبان 
می توانند ایده ها و شرایط خودشان را مطرح کنند، اما 

باید پاسخ گوی وضع موجود هم باشند.  
جمهوری،  ریاست  انتخابات  نامزد  این  گفته   به 
بروم  کنار  رئیسی  السلام  نفع حجت  به  اینکه من 
به رئیسی و  گمانه زنی هایی است که هم توهین 
هم توهین به تک تک نامزد ها است، این حواشی 
نتیجه عملکرد غلطی است که سال ۹۲ و ۹۶ خود 
اصلاح طلبان و روحانی و عناصر آن ها پایه گذاری 
کردند و به همین دلیل القائات غلطی در حال شکل 
گیری است.   زاکانی خاطر نشان کرد: جریان انقلاب 
برای  اقبال مردم  اقتضا  به  به عقلانیتی رسیده که 
کنار رفتن یکی به نفع دیگری کنار خواهد رفت و 
ایده ها و برنامه های من حتما اقبال مردم را ایجاد 

خواهد کرد.  

»سخنگویستادانتخاباتکشور«خبرداد:

حدود ۳۰ میلیون مرد و ۲۹ میلیون زن واجد شرایط رأی دادن هستند

»سیدابراهیمرئیسی«بیانکرد:

به عنوان خادم ملت وارد عرصه شدم و با حرف 
و متلک و تهمت و افترا مطلقاً جا نمی زنم

همتی، رییسی و جلیلی را به مناظره دعوت کرد

علیرضا زاکانی: خودم را در راس اصلاح طلبان می دانم

اسکن کنید

زاکانی دوباره همتی را دعوت به مناظره کرد
زاکانی دوباره عبدالناصر همتی دیگر نامزد انتخاباتی را دعوت به مناظره کرد، علیرضا زاکانی نامزد 
انتخابات ریاست جمهوری در مطلبی در صفحه توییتر خود نوشت: »شش روز قبل آقای همتی را 
به مناظره دعوت کرده ام با وجود اعلام آمادگی تشکل های دانشجویی برای میزبانی این مناظره 

دو نفره، هنوز پاسخی نداده اند.«



6
روزنامه

سه شنبه 18 خرداد 1400-  شماره  763

ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »علی امینی«
 -  شهید آتش نشان - را گرامی می دارد

از رقابت های مرحله اول انتخابی جام جهانی، تیم ملی ایران 
در منامه به مصاف تیم ملی بحرین رفت و در نهایت این 
دیدار با پیروزی پُرگل سه بر صفرِ شاگردان دراگان اسکوچیچ 

به پایان رسید.
سرانجام یکی از حساس ترین دیدارهای چند سالِ اخیر هم 
به پایان رسید و پایانی خوش، در انتظار یوزهای ایرانی بود، 
برتری سه صفر در برابر بحرین، در خاک منامه یک حالی 
دیگر دارد، پس جدا از تمامِ مسائلی که تاکنون درخصوص 
تیم ملی مطرح کردیم، حالا با این بُرد کمی از کابوس 
نرسیدن به جام جهانی دور شدیم، گرچه هنوز عراق در 
ایستگاه پایانی رقابت های مرحله اول، حریفِ سرسخت و 
خطرناکی برای تیم ملی ایران خواهد بود و مهم تر از همه 
که جنگ صدرنشینی در گروه هنوز هم برای ما باقی است.

اپیزود اول: نبوغ ستاره ها در سردرگمی تاکتیکی

محسوب  آسیا  فوتبال  دو  درجه  تیم های  جزو  بحرین 
می شود، در شرایطی که سالیان مدیدی است در کشور 
خودشان، میزبان بی رحمی برای ما بودند و به قولی منامه 
برای ایران طلسم شده بود، خوشنودیم که حالا توانستیم 
یک بردِ دلچسب در برابر بحرینی ها کسب کنیم، پس برد 
مقابل بحرین جز بهبودی وضعیتِ نامطلوب تیم ملی ما 
برای صعود به مرحله بعد در جدول رده بندی و طلسم شکنی 
با چاشنی انتقامِ شیرین از آن ها، نمی تواند چیز بیشتری 

برای ما داشته باشد.
تیم ملی ۸۰ میلیون یورویی ما در برابر رنکِ ۹۷ جهان، یک 
پیروزی پُرگل و دلچسب کسب کرد تا با افزایش روحیه 
تیمی، با امید بیشتری به مصاف عراق برویم و این موضوع 

قطعا نیمی از راهِ صعود به مرحله بعدی خواهد بود.
اما در بعد فنی سخن بسیار است، یک نیمه اول افتضاح و 
یک نیمه دوم نسبتا خوب و نتیجه گرا، کمی از نگرانی های 
دوست دارانِ تیم ملی ایران کاست، اما با درخشش فردی 
بازیکنان تیم ملی، نشان داد، کمترین حقِ این تیم، حضور 

در جام  جهانی است.
اما در دیدار با بحرین هم سردرگمی تاکتیکی در تیم به 
شکل واضحی به چشم می خورد و اگر نبوغ ستاره های 
گرانقدر تیم ملی، چون سردار آزمون و مهدی طارمی نبود، 
حالا باید به چشمانی اشک بار و بغضی تلخ، فکر جانشین 
اسکوچیچ برای دیدن بازی های ژاپن، عراق و کره یا حتی 
با  تلویزیون می گشتیم، پس  از  در جام جهانی،  سوریه 
درخشش بازیکنان تیم ملی، فعلا خطر از بیخ گوشِ ما و 
اسکوچیچ گذشته است، گرچه بدون تعارف، نمایش نیمه 

دوم تیم ملی از تمام دیدارهایی که با هدایت اسکوچیچ از 
تیم ملی دیدیم هم بهتر بود.

سردار و مهدی بازهم ارزش هایشان را به معرض نمایش 
گذاشتند و نشان دادند که این زوج، با این آمادگی، می تواند 

تیم ملی ایران را راهی قطر کند.
کادرفنی،  عملکردِ  در  مثبت  نکته  شک،  بدون  اما 
تعویض های نیمه دوم بود، علی الخصوص سامان قدوس، 
که با آمدنش در نیمه دوم، شرایط بازی را به نفعِ ما رقم 
زد، حالا شاید وقت آن رسیده که با مثلث قدوس، سردار 
و طارمی، تیم ملی ما، خودی نشان دهد و خاطره سازی 
کند، جدا از سردار و طارمی و قدوس، وحید امیری هم 
نمایشی مطلوب داشت و البته اگر ترابی و قایدی هم زودتر 
به میدان می آمدند و احسان حاج صفی در پست دفاع چپ 
به کار گرفته می شد، پیروزی در برابر حریفِ پرمدعای شب 
گذشته، پُرگل تر هم می شد و البته نکته مهم اینجا است 
که کادرفنی هنوز هم ترکیب اصلی تیم را پیدا نکرده است.

اپیزود دوم: تلویزیون همچنان روی اعصاب!

گزارشِ دیدار ایران هنگ کنگ با جناب خیابانی، فراتر از 
یک فاجعه بود، وقتی از فاجعه صحبت می کنیم تمامِ مواردِ 
منفی در یک گزارش را در نظر بگیرید، اما به حق با آن حجم 
از انتقاد و تمسخر و طنازی هایی که درمورد سبکِ گزارش 
جواد خیابانی مطرح می شود، به حق هنوز هم یک سر و 

گردن از امثال محمدرضاخان احمدی بالاتر هستند .
آن از ۱۰ دقیقه ابتدایی بازی، که جنابشان متوجه نشده بود 
که صدایش با تصویر دو سه دقیقه تفاوت دارد، آن هم از 
پرحرفی ها و مثال های بی ربطی که تا پایانِ بازی با اعتماد 

به نفسِ تمام بیان می کرد.
۹۰ دقیقه با راه رفتن اعصاب مخاطب، با جو دادن های 
الکی و بزرگنمایی های بدون حد و مرز گذشت، تا باز هم 
ثابت شود، صدا و سیما به یک پوست اندازی فوری نیازمند 
است، البته سالیان مدیدی است، ثابت شده است که صدا و 
سیما به چنین خدمتی به مخاطب اعتقادی ندارد و معدود 
گزارشگران محبوب و حرفه ای چون عادل هم به راحتی 
آب و خوردن حذف می شوند تا آن اعصاب خوردی ها برای 

مخاطبین ادامه دار شود.
اما جدا از گزارش بازی، در پایانِ این دیدار، گویا بازهم از 
آن دست شعارهای بر طبل شادانه بکوب و ایرانی قهرمان، 

ایرانی پهلوان سر داده اند، مگر برد در برابر این بحرینِ لِه، با 
این تیم پرستاره اسکوچیچ آن هم در مرحله اول رقابت های 
انتخابی جام جهانی، شق القمر بود که بازهم حماسه سازی 
کردید؟ با همین کارها، رئیس فدراسیون با قیافه ای حق 
به جانب، به خود اجازه می دهد تا از کارستان در منامه 
بگوید و پیروزی در برابر تیمی که حتی در غرب آسیا هم 
هیچ  موقعی مدعی نبوده را به یک معجزه توصیف کند، 
کِی شد که سطحِ توقعات و انتظارتِ ما از تیم ملی تا 

اینقدر پایین آمد؟
بردیم، ما همه خوشحالیم و خدا را هم شاکریم، اما هنوز 
یک حریف به نام عراق در این مرحله داریم و پس از صعود 
به مرحله بعد، تازه باید با قدرت های نامی آسیا پنجه در 
پنجه شویم، پس به جای امید واهی و قهرمان سازی های 

بیهوده، به فکر گذر از غولِ مرحله آخر باشید .

کلام آخر: شکست طلسم عراق از اتوبان کامبوج!

دیدار با کامبوج، می تواند برای بازیکنان اصلی یک فرصت 
به  بیش تر  و  باشد  ریکاوری  و  استراحت  برای  مناسب 
نیمکت نشینان تیم ملی بازی برسد، گرچه حتی تیمِ 
روی نیمکت ما هم در این گروه می تواند شانس اصلی 
صعود باشد، اما جدال با عراق بدون شک یکی از مهم ترین 
بود،  خواهد  ایران  ملی  تیم  اخیر  سالِ  چند  دیدارهای 
همان طور که درخصوص بحرین گفتیم، درباره عراق هم 
می گوییم، از این تیم غول نسازید، عراق را نباید دست 
کم گرفت اما ما هم ایرانیم و در برابر تیمی بازی داریم، 
که مدت ها است مقابل ایرانی جماعت از جان و دل مایه 

می گذارد و خودنمایی می کند.
همان طور  که در برابر بحرین طلسم شکنی کردیم، این عراق 
هم باید شکسته شود تا با امید بیشتر و به عنوان سرگروه 

جدول رده بندی راهی مرحله بعد شویم.
بازهم باید بگوییم، به این تیم با داشته های فعلی، بسیار 
امیدواریم، حقِ ایران نیست که کارش در این مرحله به 
اما و اگر بکشد، خدا از باعث و بانی این اتفاقات نگذرد، 
به امید اینکه دیگر فوتبال ملی ایران با تصمیمات آقایان، 

به چاه نیافتد.
صعود به جام جهانی برای این نسل طلایی در دسترس 
است، به شرط تغییرات مثبت و مدیریت درست که بعدها 

بیشتر درخصوص آن خواهیم نوشت.

بهلطفیزدانوبچهها؛

بحران بحرین برطرف شد
چقدر می چسبید بهمون این برد اگر شما کمتر حرف می زدی آقای احمدی!

داستان جلد مستطیل سبز

حسابهایاستقلالهمچنانخالی؛
بیپولیاستقلالیهامانعازسفر

دستیارفرهادبهتهران!

مدیران باشگاه استقلال به دلیل مشکلات مالی تاکنون 
را  تهران  در  پین  گابریل  حضور  اقدامات  اند  نتوانسته 

فراهم سازند.
فوتبال  تیم  سرمربی  مجیدی  فرهاد  درخواست  طبق 
استقلال تهران قرار است به زودی گابریل پین دستیار 
ایتالیایی سرمربی آبی پوشان راهی تهران شود تا در نقش 

فراز کمالوند به آبی ها کمک کند.
باشگاه استقلال به دنبال تهیه پول برای به اختیار گرفتن 
این مربی است تا گابریل راهی تهران شوند. همچنین 
مدیریت باشگاه استقلال قصد دارد با دریافت روادید کار 
برای این مربی، امکان حضور او در ایران را فراهم کند، 
همچنین قرار است سید محمد آقا محمد آبادی پزشک 

تیم فوتبال استقلال به زودی به ایران بیاید.

بااعلامباشگاهپرسپولیس؛

پرسپولیسبهرایپروندهگوا
اعتراضمیکند

باشگاه پرسپولیس اعتراض خود را نسبت به رای صادره 
 AFC به از سرخپوشان  گوا  باشگاه  درخصوص شکایت 

اعلام کرد و خواستار شرح تفصیلی رأی شد.
سایت رسمی باشگاه پرسپولیس اعلام کرد: بنابر اعلام 
امیر علی حسینی مدیر امور بین الملل باشگاه، درخواست 
از  صادره  رأی  تفصیلی  شرح  دریافت  برای  پرسپولیس 
محتوای  با  رابطه  در  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  سوی 
این  برای  باشگاه،  اختصاصی  صفحه  در  یافته  انتشار 

کنفدراسیون ارسال شد.
کنفدراسیون فوتبال آسیا بر اساس مواد قانونی، مهلت 
۱۰ روزه ای را برای اعتراض به آرای صادره در نظر می گیرد 
و باشگاه پرسپولیس در مهلت قانونی با اعلام اعتراض، 
برای تنظیم و ارسال لایحه خود، خواهان دریافت شرح 

تفضیلی رأی شده است.

آمریکاقهرمانکونکاکافشد

تیم ملی فوتبال آمریکا در فینال کونکاکاف به مصاف 
افتاد  بار پیش  بازی مکزیک دو  این  در  مکزیک رفت. 
اما این آمریکا بود که پیروز شد و جام قهرمانی را بالای 

سر برد.
این بازی در پایان ۹۰ دقیقه با تساوی دو بر دو تمام شد 
تا کار به وقت های اضافی کشیده شود. در دقیقه ۱۱۴ 
پولیشیچ یک ضربه پنالتی گرفت که خودش آن را تبدیل 

به گل کرد تا آمریکا جام قهرمانی را بالای سر برد.

سهبانویهندبالیست
استانالبرزدراردوی
تیمملیبزرگسال

مژگان  و  بدوی  مهربان  چهارراهی،  سحر 
اردو  به  البرزی  هندبالیست  قهرمانی سه 
جهت  کشور  بانوان  بزرگسالان  ملی  تیم 
اعزام به مسابقات قهرمانی آسیا کره جنوبی 
دعوت شدند، تا استان البرز در اردوی تیم 
ملی بزرگسالان هندبال کشور سه نماینده 

داشته باشد.

امیریادامهمسابقات
راازدستداد؟

وحید امیری هافبک تیم ملی در بازی با بحرین مصدوم شد و از بازی 
خارج شد، اسکوچیچ سرمربی تیم ملی در نشست خبری پس از بازی 
در این رابطه می گوید باتوجه به مصدومیتی که برای امیری به وجود 
آمد، او شاید نتواند تیم ملی را در ادامه رقابت ها تیم ملی را همراه کند.

امیری  مصدومیت  با  رابطه  در  بازی  از  پس  طارمی  مهدی  همچنین 
گفت: او یک مصدمیت جزئی از ناحیه همسترینگ پیدا کرده است اما 

امیدواریم در بازی با عراق بتواند به ما کمک کند.
ملی  تیم  هافبک  مصدومیت  نهایی  وضعیت  تا  ماند  منتظر  باید 

ایران مشخص شود.

محمدرضاولیزاده

دبیرسرویسورزشی
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »محسن جعفری«ورزشی
- شهید وزارت اطلاعات - را گرامی می دارد

باشگاه رعد پدافند به عنوان یکی از باشگاه های فعال و 
سازنده در جمع نیروهای مسلح توانسته با زیرساخت هایی 
که ایجاد کرده، به معنای واقعی کلمه یک باشگاه باشد. 

در بسیاری از رشته هایی که وظیفه فعالیت حرفه ای از 
سوی تربیت بدنی نیروهای مسلح به این باشگاه واگذار 
شده با استفاده از ساختار اصولی که در اختیار دارد و 
نیروهای متخصص کادر و وظیفه به خوبی در مسیر حرفه 

ای گام برمی دارد. 
سرهنگ صانعی مدیر باشگاه رعد پدافند ارتباط بسیار 
خوبی با بخش های مرتبط نیروهای مسلح از یک طرف 
و تعامل با نهادهای ورزشی و رسانه ها از طرف دیگر در 
جهت حفظ شور و نشاط و آمادگی در بین نیروهای وظیفه 
و کادر که اثرات آن به جامعه هم منتقل می شود یک 

هارمونی موفقی را به وجود آورده است. 
تیم فوتسال رعد پدافند نیز یکی از تیم های حرفه ای این 
باشگاه است که گفت و گوی همکارمان را با سرمربی این 
تیم می خوانید: سرمربی تیم فوتسال رعد پدافند هوایی 
اصفهان گفت: سیاست باشگاه رعد پدافند هوایی در همه 
رشته هایی که فعالیت می کند، خدمت به ورزشی ها و 
سربازان ورزشکار است تا بتوانند خدمتشان را بگذرانند و 
از ورزش خود عقب نمانند؛ با این وجود نیم نگاهی به 

رده های بالاتر و صعود به لیگ برتر داریم.

»عباس میرزایی« درباره فصل پرفراز و نشیب و طولانی 
که تیمش پشت سر گذاشت اظهار داشت: فصل بسیار 
طولانی و پرفشاری برای تیم ما بود، لیگ دسته ۲ فوتسال 
مانند همه رقابت ها تحت الشعاع شیوع ویروس کرونا قرار 
گرفت و حدود یک سال به طول انجامید، باید در این 
مدت تیم را آماده نگه می داشتیم و با توجه به اینکه تمام 
نفراتمان سرباز هستند، در این بین چند نفری خدمتشان 
به اتمام رسید و ترخیص شدند ولی بازهم موفق عمل 
کردیم و نتیجه ای در شان نیروی هوایی و باشگاه رعد 

پدافند گرفتیم.
وی در ادامه افزود: دیدارهای لیگ ۲ با حضور ۳۶ تیم 
و در چند گروه مختلف برگزار شد، دور اول مسابقات در 
یزد بود که به مقام نخست نائل شدیم، در مرحله بعدی 
بازی ها باید به صورت رفت و برگشتی اما متمرکز برگزار 
می شد، دور رفت در شیراز نتایج ما قابل قبول بود و در دور 
برگشت هم که در کلاردشت به انجام رسید  با وجود فاصله 
زمانی کم و دیدارهای سنگینی که پشت سر گذاشتیم، 

توانستیم جایگاه خود را حفظ کنیم و به لیگ یک صعود 
کنیم و در نهایت عنوان دومی مسابقات را بین ۳۶ تیم 

از آن خود کردیم.
سرمربی تیم رعد پدافند اصفهان درباره حضور در لیگ یک 
تصریح کرد: بعد از پایان مسابقات لیگ دو، زمان بسیار 
کمی تا آغاز لیگ یک باقی مانده بود، فرصت جذب بازیکن 
و تقویت تیم را نداشتیم و با همان تیم در لیگ یک حضور 
یافتیم، تیمی جوان و قابل احترام داشتیم و این را همه 
کارشناسان هم تایید کردند، دیدارهای لیگ در چهار گروه 
به انجام رسید که بعضی از گروه ها هفت تیمی و بعضی 
دیگر ۶ تیمی بودند، این مسابقات به صورت رفت و برگشت 
برگزار شد و یک ماه و نیم به طول انجامید و تیم ما موفق 
شد رتبه پنجم را در گروه خود به دست بیاورد و در لیگ یک 
بماند، این نتیجه با وجود خستگی بازیکنان و همچنین 

عدم تقویت تیم، قابل قبول بود.
وی درباره زمان برگزاری فصل جدید لیگ یک بیان داشت: 
امسال تقویم فوتسال بسیار شلوغ است، تیم ملیِ قرار 
است شهریورماه در جام جهانی شرکت کند. »سیدمحمد 
ناظم الشریعه« سرمربی تیم ملی در نظر دارد برای آمادگی 
بازیکنان و در جریان مسابقه بودنشان، رقابت های لیگ 
برتر پیش از جام جهانی آغاز شود، ولی باشگاه ها مخالف 
هستند و احتمال وقوع این اتفاق کم است، به احتمال 
فراوان لیگ برتر بعد از جام جهانی آغاز خواهد شد، تکلیف 
لیگ یک هم همیشه بعد از لیگ برتر مشخص می شود 
و احتمالا اواسط یا اواخر پاییز باید منتظر شروع فصل 

جدید باشیم.

رعدپدافند،باشگاهیسازندهوفعال؛

سرمربی فوتسال رعد پدافند: تا آخرین لحظه 
برای لیگ برتر تلاش می کنیم 

المپیکدیدگاه

»رئیسکمیتهملیالمپیک«بیانکرد:
قهرمانانایراندرالمپیکدل
مردمراشادخواهندکرد

سید رضا صالحی امیری رئیس کمیته ملی المپیک در 
عملیاتی،  ستاد  قالب  در  داشت:  اظهار  خبری  نشست 
برای  سازماندهی  بازی ها  عالی  ستاد  و  فرهنگی  ستاد 

بازی های المپیک انجام شده است.
با  ارتباط  خصوص  در  المپیک  ملی  کمیته  رئیس 
فدراسیون ها بیان کرد: پیوسته با فدراسیون ها در ارتباط 
هستم تا مشکلات آن ها را بر طرف کنیم. وظیفه مان 
حمایت از آن ها است و هر چه برای حضور عزتمندانه 
لازم است، محقق می شود. با وجود شرایط سخت از لحاظ 
اقتصادی و همه گیری ویروس کرونا اما دولت حمایت 
حداکثری از ما انجام می دهد. مطمئنم قهرمانان ما در 

المپیک می درخشند و کام ملت را شاد می کنند.
رئیس کمیته ملی المپیک در مورد اینکه چرا پیش بینی 
مدال توسط فدراسیون ها انجام نشده است و آیا این امر 
از طرف کمیته ملی المپیک بوده است یا خیر بیان کرد: 

من به هیچ فدراسیونی چیزی ابلاغ نکردم.
او ادامه داد: سهراب مرادی )ملی پوش وزنه برداری( با 
همه سختی هایی که داشته همچنان امیدوار به کسب 
سهمیه المپیک است، در کاراته نیز ذبیح الله پورشیب 
و سجاد گنج زاده همین شرایط را دارند، بنده، سجادی، 
طباطبایی و هروی مدام پیگیر مسائل آن ها هستیم. در 
کشتی نیز پیگیر کار ها هستیم تا بخشی از مشکلات 
آن ها حل شود. علاوه بر حقوق ۵ میلیونی که پرداخت 
شده و ۱۰ نفر هم بورسیه شدند، با فدراسیون ها در تماس 
هستیم تا کمک هزینه برای زندگی آن ها در نظرگرفته 

شود.
صالحی امیری گفت: در همه رشته ها برای همه کسانی 
که کسب سهمیه کردند هم حمایت مالی و هم روحی 
وجود دارد و همه ورزشکاران ما در شرایط خوب انگیزشی 

برای درخشش در المپیک هستند.
او در خصوص لزوم حضور وزیر ورزش در توکیو تاکید 
پارالمپیک،  و  المپیک  ملی  ورزش، کمیته  وزارت  کرد: 
رسانه یک  اهالی  و  ورزشکاران  فدراسیون ها، هیئت ها، 
خانواده هستند. وزیر ورزش، معاونان و ... سالیان سال 
برای رشد ورزش زحمت کشیدند و مدیران پایه هستند و 
حضور آن ها در المپیک ضروری است. وظیفه نهاد های 
باشند  مسئول در ورزش است که پشتیبان ورزشکاران 
آنچه به عنوان پاداش مطرح شد بخشی از تعهد دولت ها 
است و باید پرداخت شود. تا امروز هم به این تعهدات 
فدراسیون ها،  بودجه  درصد   ۵۰ الان  تا  کرده ایم.  عمل 
بخشی از نیاز ها برای حضور در المپیک و ... انجام شده 

است.
صالحی امیری در خصوص تعامل با شهرداری برای تهیه 
بنر در سطح شهر با مضمون المپیک تصریح کرد: ستاد 
برنامه های  به پای ستاد عملیاتی کار کرد.  پا  فرهنگی 
داشتیم  تصمیم  و  بود  گسترده  بسیار  فرهنگی  ستاد 
برای اولین بار ستاد فرهنگی را به المپیک اعزام کنیم. 
با  ایجاد شد. جلسه ای  کرونا محدودیت هایی  با شیوع 
در  ایران  سفیر  و  امورخارجه  وزارت  مدیران  و  معاونان 
توکیو داشتیم و در نهایت به این نتیجه رسیدیم که با 
اجرا شود که  برنامه فقط  به محدودیت ها، چهار  توجه 
شامل برگزاری نمایشگاه ایران زیبا و صنایع دستی، توزیع 
و  ژاپنی  نویس  زیر  با  فیلم  پخش  و  فرهنگی  هدایای 
انگلیسی هستند. در تهران نیز ۳۰۰ بیلبورد نصب خواهد 
شد و خیابان سئول نیز در هفته جاری بیلبورد قهرمانان 

ما نصب می شود.

پس از برگزاری نشست های تخصصی و بررسی تمامی 
و  ورزش  وزارت  باشگاههای  امور  در  که  امر  جوانب 
جوانان صورت گرفت، معاونت ورزش قهرمانی و حرفه 

ایی وزارت ورزش و جوانان با تاسیس باشگاه های حرفه 
ایی کبدی موافقت کرد که دستور العمل آن به زودی در 

اختیار عموم علاقمندان قرار خواهد گرفت.
روابط عمومی فدراسیون کبدی اعلام کرد که، عباس 
اورسجی رئیس فدراسیون کبدی با بیان مطلب فوق 
افزود: مدتهاست که در تلاش برای دریافت مجوز فعالیت 
حرفه ایی باشگاه ها در عرصه کبدی هستیم اما مقررات 
حرفه ای آنقدر سخت و پیچیده است که برای هر کلمه 
ای که پس و پیش می شد باید دوباره آیین نامه ها را 
اصلاح می کردیم و برای تایید کارشناسان وزارت ورزش 
و جوانان ارسال می داشتیم، در حقیقت یک پروسه زمان 
بر و دشواری را طی کردیم تا به این مرحله رسیدیم و 
امیدواریم این مهم گشایش بزرگی برای فعالیت بخش 

خصوصی در ورزش کبدی باشد.
افزود: تلاش چند ساله ما و همکان خوبمان در  وی 
فدراسیون و نگاه مثبت وزارت ورزش و جوانان به ثمر 
نشست و از امروز باشگاههای رسمی و حرفه ایی می 
توانند با رعایت قوانین و مقررات حرفه ایی در کبدی 

فعالیت کنند و آنهم دارای یک ساز و کار مشخصی است 
از تجارب سایر همکاران و  با استفاده  بنا داریم  و ما 
فدراسیونها بنیان یک کار حرفه ای و اصولی را در ورزش 

کبدی بنا نهیم تا در ادامه راه دچار مشکل نشویم.
دکتر اورسجی افزود: وقتی صحبت حرفه ای به میان می 
آید برخی فقط به در آمدها و افزایش دستمزد ورزشکاران 
و مربیان توجه می کنند در حالیکه این یک بخش از 
بر  مبتنی  آن  اصلی  ارکان  و  است  ایی  حرفه  مقررات 
قوانینی منظم و چارتی اساسی است که اجازه فعالیت 

خلق الساعه را نمی دهد.
وی اضافه کرد: در دورنمایی که ما ترسیم کرده ایم طرحی 
فراتر از پرو کبدی هندوستان را به عنوان نماد سازندگی 
و حرفه ای گری کبدی مدنظر قرار داده ایم که علاوه بر 
رشد و توسعه همه جانبه کبدی در گروههای سنی می 
خواهیم راه توسعه کبدی به کشورهای همسایه و حتی 
سایر قاره ها را نیز در این مسیر قرار دهیم و به همه 
جوانب آن نیز توجه کرده ایم که جزئیات این طرح به 

زودی اعلام خواهد شد.

ازسوی»وزارتورزشوجوانان«؛

مجوز تاسيس باشگاه های حرفه اى کبدی صادر شد

سیدفرشادفیضآبادی

خبرنگار

با  بسیار خوبی  ارتباط  پدافند  باشگاه رعد  سرهنگ صانعی مدیر 
بخش های مرتبط نیروهای مسلح از یک طرف و تعامل با نهادهای 

ورزشی و رسانه ها از طرف دیگر در جهت حفظ شور و نشاط و آمادگی 
در بین نیروهای وظیفه و کادر که اثرات آن به جامعه هم منتقل می 

شود یک هارمونی موفقی را به وجود آورده است. 
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